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Peatoimetaja veerg Sisukord

Tere, kallid Tudengilehe lugejad!

Sügis ongi jõudnud Eestisse ja  maapinda 
katab patju kollaseid, oranže ja  punaseid 
lehti. Väikese uuenduskuuri on läbinud ka 
Tudengileht, mis on kõigile kättesaadav nii 
paberkandjal kui ka ebsika kodulehel. Oleme 
nüüdsest ilusam ja  värvilisem. Täienenud 
on ka Tudengilehe meeskond, aga endiselt 
ootame nii tudengeid kui ka õppejõude lehele 
kaastööd tegema.

Seekordne kaanestaar on maailmameister 
ja  ebsikas Gerd Kanter, kellega puhus juttu 
ning uuris tema edasisi plaane Kaarel. Tegusa 
ebsika rollis on seekord Grete Mägi, kes 
räägib oma kooli-ja  tööelust.

Sünnipäevad
oktoobris
15.10 Anne-Liise Verpson
võõrkeelte instituudi õppesekretär
22.10 Arno Aimann
professor,
õiguse ja  avaliku halduse õppetooli juhataja
25.10 Toomas Danneberg 
ettevõtluse õppetooli lektor 
26 10 Maarja Murumägi
õiguse ja  avaliku halduse õppetooli lektor
28.10 Triin SiHaots 
õppeosakonna õppekonsultant

Lisaks kõigele muule tutvustame uut 
hindamissüsteemi, mis tekitab nii hea- kui ka 
pahameelt. Aga alati on midagi, mille poole 
püüelda, olgu siis head tulemused või hinded.

Viimast kuud on ametis ka EBSi 
Üliõpilasesinduse juhatus. Siinkohal 
kutsuksingi kõiki EBSi üliõpilasi 
kandideerima juhatuse valimistel. Oma tiimi 
kandidatuuri on aega üles seada ja  esitada 
kuni 23. novembrini. Infot kandideerimise 
kohta saad tudengiportaalist ebsikas.ee. Ka 
Sina saad anda oma panuse kooliellu ja  muuta 
asjad veel paremaks kui need siiani on olnud!

Peale rõõmude kirjutame ka tudengite 
muredest. Eelkõige on praegu päevakajaline 
parkla probleemid, kus tudengid ei mahu 
enam parkima ja  väidetavalt just sellepärast, 
et EBSi parklasse pargivad inimesed, kes 
reaalselt EBSis ei käi, vaid lähevad linna 
tööle.

Selle asemel, et autoga kooli/tööle tulla, 
nautige parem värvilist sügist ja  suhteliselt 
sooje ilmu nii kaua kui veel saab.

Kaunist sügise jätku ja  sahistage lehtedes!
Anu

novembri esimeses pooies
4 11 Oiav Aarna
õiguse ja  avaliku halduse õppetooli professor
6.11 Piret Hinnov 
turundusspetsialist
7 11 Etena Pruv!i 
ettevõtluse õppetooli lektor
8 11 KiHu Paidrok 
eesti keele lektor
10.11 Aet Toots
võõrkeelte instituudi direktor ja  inglise keele 
lektor
1111 Oiev Loitme
!T teenistuse juht
12.11 Mari Kooskora
EBS Eetikakeskuse juhataja
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21.-23. septembrini käisid 
vahetustudengid Saaremaa! ning 
seepärast otsustas Tudengiieht 
uurida reisi peakorraidaja Kairi 
Metsaotsa käest iähemait, mis sea! 
siis täpsemait toimus.

Reisi eesmärk oli viia neid lähemale Eesti 
loodusele ja  traditsioonidele ning pakkuda 
kvatiteetset puhkeaega. Reis oli suunatud 
välistudengitele, nii Erasmuse tudengite 
kui ka väljastpoolt Euroopat EBSis 
Õppivatele tudengitele. Lisaks veel meie 
oma International Clubi liikmed -  mentorid 
ja  loomulikult meie armas nn „Erasmus- 
emme" Sirli, kes muide on ka ainus, kes 
kõik need 10 semestrit reisil kaasas käinud.

Enamuse käest olen kuulnud küll ainult 
head ja  positiivset ning mis meie, korraldajate 
jaoks on oluline, et tuldi pärast reisi ikka 
juurde ja  tänati veel kord. Positiivse külje 
pealt tooksin välja nende poolt nimetatuna 
looduse ilu ja  võlu, rahustav linnast väljas 
veedetud aeg ning hea vastuvõtt Pilgusel. 
Negatiivse külje pealt häiris mingil määral 
ilm, kuigi ka tänu ilmataadi heale tujule vedas 
meil sellegagi päris hästi.

Saaremaa reis sisaldas looduslike paikade 
külastamist (Panga pank, Odalätsi 
allikad, Sõrve säär), kultuuriga tutvumist 
(Kuressaare linnus ja  linn, Karja kirik, 
Angla tuulikud), samuti oleme alati 
hoolitsenud selle eest, et kõik saaksid end 
ise looduses leida ja  endale meelepärasega 
tegeleda ehk siis et oleks vaba aega.
Peale selle proovisime järgi kalapüügi, 
suitsusauna, külastasime jaanalinnufarmi. 
Eks ööbimispaik -  Pilguse mõis -  on ise 
juba üks suur vaatamisväärsus ja  koht, kus 
mõnusalt aega veeta.

Olen ise muusikast väga huvitatud ja  seetõttu 
ka karaokest, mistõttu plaanisimegi üheks 
õhtuks karaoke. Sättisime lava üles ja  
panime veel sinna kõrvale pinke, et esineja 
end kindlamalt/toekamalt tunda saaks, 
kuid niipea, kui lava oli valmis ja  mikrofon 
samuti, oli vähemalt viis noormeest ühtäkki 
korraga platsis, kes üksteise võidu mikrofoni 
enda kätte krabada üritasid ja  kõva häälega 
sinna laulda tahtsid. Ülinaljakas vaatepilt, 
ei mingit häbenemist ega esinemishirmu. 
Varsti kõlas aga õhtu kuulsaim lugu nüüd 
juba kümne meessoost esitajaga ja  justkui 
ühest suust... "w<? org n or/c/. we ore fAc 
c/n/o're/?

Tagasitutek Saaremaait oti väsitav, kuid 
päikesepaistele.

Üldiselt mõnete tuleb ikka vee) helistada ja 
mitu korda öelda: Peale selle
oli minu jaoks nauding juhtida sellist suurt 
55 tudengist koosnevat gruppi, sest nad olid 
nii sõnakuulelikud ja  mõistlikud, ei tekitanud 
tühjast-tähjast probleemi, olid alati õigel ajal 
kohal ning muidu tublid ja  viisakad. Tänu neile 
kõigile meeldiva koostöö eest.

Järgmine reis on nüüd kohc-kohe 18.-22. 
oktoobril tulemas Peterburi. Märkimist 
väärib kindlasti ka Eesti pulm, mis leiab aset 
novembris.

Jäin väga rahule nii reisi kava kui ka kogu 
osavõtjate ja  abistava meeskonnatööga. 
Loodan, et ka teised. Meeldivad üllatused 
algasid kohe esimesel ärasõidu hommikul, 
kui palusin tudengitel kooli ees olla kell
9 hommikul, et jätta neite veel pool tundi 
kogunemise ja  venimise aega, kuid võta 
näpust, kõik olid kohal nagu viis kopikat 
täpselt kell 9 hommikul, mida vist varem veel 
kunagi juhtunud ei ole.

EB S is  uus 
hindamis
süsteem

—-  ' . H
Käesoievast semestrist !äks
Estonian Business Schoo! ü!e 
riikiikuie hindamissüsteemid.

Uus hindamissüsteem teeb etu lihtsamaks 
nii tudengil kui ka õppejõul. Uue riikliku 
hindamissüsteemi kohaselt on hinnetelt 
ära kadunud plussid ja  miinused. See 
tähendab, et hinneteks on ainult tähed A,
B, C, D, E või F. Samuti on muutunud ka 
maksimaalne ning minimaalne keskmine 
hinne. M aksimaalne hinne on nüüdsest 5,0 
ning minimaalne hinne EBSi üliõpilase 
staatuse säilitamiseks 2,5.

Varemalt on EBS kasutanud oma hindamis
süsteemi, milles iga hinde juures kasutati 
plusse ja  miinuseid, maksimaalne keskmine 
hinne oli 4,0 ning minimaalne 2,0.

Uus hindamisskaalat

A = 5 ,0 0  hindepunkti 
B = 4,00 hindepunkti 
C = 3,00 hindepunkti 
D = 2,00 hindepunkti 
E = 1,00 hindepunkti

F - 0 ,0 0  hindepunkti

Uus koondhinde määramise skaaia on 
järgmine:

91...100 = A
81 ......90 = B
71......80 - C
61.......70 = D
51......60 = E
0 ......50 = F



ARVAMUS / ARVUSTUS

1. novembrist on E B S is  uus 
parkimissüsteem
Sa/idra Go^d/n
Sandra. GoL/d/'n@eõs.ee

Varem pote parkla ületäituvus nii tõsist 
probleemi tekitanud kui sellet aastal. Tänavu 
otsustas Tudengi leht parkimisprobleemi üles 
tõsta, kuna kümmekond tudengit ei ole veel 
sügissemestri algusest saadik saanud kohtade 
puudumise tõttu parklakaarti osta.

Praktika on näidanud, et tudengid ise 
soosivad parkimisplatsi kriitilist olukorda, 
andes parklakaarte edasi teistele isikutele (k.a 
perekonnaliikmetele, sõpradele).

Ka kärsitusest tingitud mitmekordne 
kaardi lugejast läbi tõmbamine põhjustab 
tõkkepuude mitmekordse tõõtsükli, 
mille tagajärjel süsteem aeglustub. K.una 
süsteemi saab kontrollida arvuti abil, siis on 
korra rikkujad selgelt näha.

Kaardi edastamise) sõbrate 
jääd ise kaardist iima
Kokku on EBSi maja taga 130 parkimis
kohta, mis on saavutatav parkimise 
tihendamisega ja  vaba ruumi täieliku 
ärakasutamisega. Septembri keskel 
toimunud vaatlus näitas, et paljud tudengid 
on rikkunud parkla kasutamise eeskhja. 
Oma parkimiskaardi on teistele isikutele 
kasutamiseks andnud Ragnar Paat, Reimo 
Unt, Tetje Perm, Svetlana Murajeva, Joel 
Sõrmus, Hannes Kulbach, Peeter Randväli, 
Birgit Mõttus, Jelena Jakovleva,
Sander Oja.
Palume mitte unustada, et parklas 
kehtestatud kiiruspiirang on 5 km/h,

mille ületamisel on võimalik parkimiskaart 
tühistada.
Edaspidi tühistatakse kõikide eeskitja 
rikkujate parklakaardid.

1. novembrist 2008 hakkab 
aga kehtima uus süsteem
Nimelt programmeeritakse tõkkepuu ümber: 
parklasse sisse sõites ei tuvasta süsteem 
parklakaarti enne, kui kaardi-ja autoomanik 
on sooritanud väljasõidu. Antud programm 
ei võimalda parkla territooriumile lasta 
sisse teisi isikuid ega anda kaarti edasi 
koolikaaslastele.
Seega -  et mitte tekitada Lauteri tänavale 
ummikuid, soovitame järgida reegleid! Arvuti 
näitab kõikide rikkujate nimed ja  selle järgi 
on OÜ-1 EBS Campus õigus kaart tühistada.

Kallid tudengid, suhtuge mõistvalt oma 
kaaslastesse, kes ei ole veel saanud 
parkimisvõimalust, ning parkige 
ruumisäästvalt!

Mõned mõtted tagasiside teemat ehk miks 
igaühe arvamus ori o!utine
Sama kaua, kui EBSis on toimunud õppetöö, 
on üliõpilastelt küsitud ka avamust läbitud 
kursuste kvaliteedi kohta. Eesmärgiks ikka 
soov pakkuda parimat haridust, mis tagaks 
edu tööjõuturul, aga ka julgustada EBSi 
tagasi tulema -  kas siis järgmisel tasemel 
õpinguid jätkam a või lihtsalt huvitavatest 
kursustest osa saama.

Esimene ja  kõige levinum vastus on, et 
sellest ei muutu ju  mitte midagi! Jah, 
tihtilugu ei saa muutuda ja  mõnikord ei peagi 
muutuma. Loodame, et alljärgnev näide 
aitab mõista vastuväite mõlemat poolt ja 
seda, miks on oluline, et kõik oma arvamust 
avaldaks. Oletame, et kursusel X osaleb 
40 üliõpilast. Tagasiside statistika põhjal 
vastab neist küsimustikule 10, kes on aga 
pigem rahulolematud. Võibolla on enamik 
grupist kriitilised ja  pettunud, võib-olla aga 
mitte. Kas neljandiku grupi arvamus on

piisav oluliste muudatuste käivitamiseks? 
Teiselt poolt, kui tagasisidest võtab aktiivselt 
osa kogu grupp ning on pigem rahul, siis 
ei pruugi 5-10 inimese kriitiline arvamus 
keskmist tulemust oluliselt mõjutada. Ja kui 
Sina oled üks rahulolematu ja  Sa tead, et pole 
ainuke, siis võib tekkida põhjendamatu ootus, 
et nüüd võetakse kindlasti midagi ette. Kuid 
kas peaks, kui enamusele sobib?

Mis puudutab loenguaegade muutumist 
semestri sees, siis kahjuks ei saa me anda 
välja lubadust, et sellest aastast õppejõud 
enam haigeks ei jää. Samuti tuleb ette 
muudatusi õppejõudude komandeeringute 
tõttu. Loomulikult on see väga tülikas 
individuaalse tunniplaani järgi õppijatele, 
kuna asendusajad ei pruugi hästi sobida. 
Teiselt poolt vaadates on ju  hea, et meie 
õppejõud osalevad rahvusvahelistel 
konverentsidel ja  et neid kutsutakse teistesse

ülikoolidesse õpetama. Või kui meie lektorid, 
kes igapäevaselt on seotud äritegevusega, on 
rahvusvahelise haardega ning oma kogemust 
teiega jagavad.

Teine väide on, et küsimustik on liiga 
pikk ja  tüütu. Selleks, et tagasiside jääks 
õppejõule ja  ülikoolile informatiivseks, 
võiksid meie arvates seäl mõned küsimused 
kursuse ülesehituse ja  õppejõu kohta ikkagi 
olla. Loomulikult on väga teretulnud, kui 
üliõpilased vabas vormis oma mõtted kirja 
panevad.

Sügissemestri tagasiside käivitub novembri 
alguses. Soovime teile huvitavat semestrit 
ning palume, et võtaksite aega tagasiside 
küsimustiku täitmiseks.

Programmihalduse osakond

oktoober 2007

Peamiselt on EBSi parklas ruumi üle vaid 
nädalavahetustel.
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Suprema Academy teise kursuse tudeng 
Grete Mägi on päevaõppe täiskoormusega 
tudeng, kette päevad ei tõppe siis, kui 
toengud täbi ning enamik tudengeid kodu või 
trenni poote tõttavad. Pärast kooli suundub 
Grete välisministeeriumi poole, et seäl oma 
tööpäeva alustada.

Minu põhiülesanne on aidata inimesi, kes 
on välismaal hätta jäänud. Vastan nende 
küsimustele ning püüan teida probleemidele 
lahendust. Lisaks tegelen igasuguste muude 
pisemate ütesannetega.

Töö algab kell 17 ning lõpeb järgmisel 
hommikul 8.30. Vahel tuteb töötada ka 
päeval, kuid seda ainult nädalvahetustel.

Olen avastanud, et kehtib põhimõte -  mida 
rohkem teed, seda rohkem jõuad! Seega pole 
mül raske hommikul õtse töölt kooti minna. 
Eks ma saan tööl olles ka natukene magada.

Pool aastat tagasi avanes mül võimalus minna 
välisministeeriumi täiskohaga tööle. Kuna 
töötan öösiti, siis antud variant sobis mulle 
ajaliselt suurepäraselt. Ei kujutaks üldse 
ettegi, et kooli kõrvalt saaks olla paremat 
töökohta. Vähemalt mitte täiskohaga töötades 
ning samal ajat päevaõppes tudeerides.
Lisaks saan välisministeeriumis luua palju 
vajalike kontakte ning ennast täiendada. 
Näiteks detsembris sõidan kolmeks nädalaks 
Venemaate lähetusse. Ei jõua enam ära 
oodata.

Ikka, ma ei ole loobunud sõpradega väljas 
käimisest, trennist ning kunstikoolist. Peate 
välisministeeriumis töötamist teen jooniseid 
ka ühele arhitektuuribüroole, mille on loonud 
Eesti Kunstiakadeemia tudengid.

Multe meeldib kiire elutempo ning hoida end 
pidevalt tegevuses. Ei kujutaks teistmoodi 
ettegi. Vahel aga oten niivõrd laisk, et ei viitsi 
lillegi liigutada!

Siiamaani mitte, kuid eks me näe peale seda 
semestrit, milliseks mu keskmine hinne 
kujuneb. Olen hea õppeedukusega tudeng 
ning enamiku koolitööst teen ära loengutes. 
Kodus teha jääb alati väga vähe. Ma ei saa 
aru inimestest, kes tulevad loengusse, et siis 
MSNis jutustada või Internetis surfata.

Tegus ebsikas Grete Mägi

18. - 21. oktoober ERASMUSED Peterburis
Oktoobri iõpp - ujumine
9. november ERASMUSED Eesti hrmades
Novembri keske! - piljard
23. november Eesti pulm ERASMUStega
26. november Korvpalt -  tudengid vs
õppejõud
30. november EBSi ÜE sünnipäev ja  ÜE 
juhatuse valimised

30. novembri! valitakse üliõpilasesinduse 
koosolekul uus juhatus. Juhatusse saab 
kandideerida kolmetiikmetise meeskonnana 
ning vajalikud dokumendid tuteb esitada 
hiljemalt 23. novembriks. Rohkem infot kõige 
kohta saab esindus@ ebs.ee või telefonilt 
665 1365.

Juhatuse eesmärk on üheaastase 
voütuse aja! seista hea püstitatud 
eesmärkide eüuviimise, 
ü!iõpi!asesinduse arendamise ja 
seüe töötajate motiveerimise eest.
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PERSOON

ei saanud, sain kettaheitjaks."
Gerd Kanter: 
"Korvpaüuriks

K a a re / 7a/n/n
Kaare/. 7amm@ebs.ee

Gerd Kanter on kettaheitja, oma 
a!a maaümameister ja mees, kes 
!äheb enesekind!a!t järgmise! aasta! 
Pekingisse o!ümpiavõitu koju tooma. 
Lisaks ee!mainitu!e on Gerd Kanter ka 
!oomu!iku!t ebsikas.

Tudengileht otsustas teha intervjuu ühe 
oma vä!japaistvama magistrandi, kettaheite 
maailmameistri Gerd Kanteriga. Kettameister 
oli väga vastutulelik ja  nii kohtusimegi ühel 
õhtul, et spordi, hariduse ja  elu teemadel 
vestelda. Kohtumisel oli Gerd Kanteri jõuline 
käepigistus kohe piisav tõestus selle kohta, et 
tegu on tõepoolest maailmameistriga. Lisaks 
edukale sportlasele on Gerd Kanter ka väga 
hea suhtleja, sest juba enne restorani jõudm ist 
oli meil käsil vägagi huvitav vestlus.

On Tei! mõni rutiinne 
harjumus, mida enne võisttust 
teete?
Ei, üldiselt olen üritanud vältida talismane 
ja  igasuguseid rutiinseid tegevusi, sest kui 
ühel hetkel ei õnnestu midagi teha, siis 
võib tekkida vastupidine efekt. See hakkab 
psühholoogiliselt ennast seest sööma, et ma ei 
saanud midagi teha või on talisman kadunud 
ja  äkki tähendab see nüüd halba.

(Pisut hiljem) Kui nüüd mõtlema hakata, siis 
üks asi mül isegi on. Kolme aasta eest käisin 
Pämus ühe massööri juures ja  ta kinkis mulle 
õnnemündi. See on mül sellest ajast peale 
rahakotis kõikjal kaasas olnud ja  mül on 
viimasel kolmel aastal päris hästi läinud. Ma 
pole sellele kunagi otseselt mõelnud.

Kuidas Te pärast edukaid 
võistiusi tähistate?
Alkoholi ma põhimõtteliselt ei tarbi, olen 
karsklane. Tunnen end hästi ka vett või mahla 
juues. Tähistan heade sõprade seltsis.

Kui kettaheide poieks Teie 
spordiata, siis mis oteks?
Arvan, et muud spordiala polegi, mida

Gerd Kanter - valitsev kettaheite maailmameister.

suudaksin nii edukalt harrastada. Kettaheiteks 
oli mül eeldusi.
Kasvasin üles Michael Jordani ajastul. Ta oli 
mu iidol ja  tahtsin väga hea korvpallur olla. 
Minu oskused aga polnud nii head.

Kuidas Te kettaheitega kokku 
puutusite?
Isa poolt, sest ta harrastas noorena 
pisut kettaheidet. Kodus vaikselt põllu 
peäl proovisime ja  pärast paarikordset 
kokkupuudet nägime isaga, et eeldusi mül

on. Nii see hakkaski vaikselt liikuma, 
kuigi treeneri käe all hakkasin haijutama 
alles keskkooli viimases klassis. (Muigab) 
Korvpalluriks ei saanud, sain kettaheitjaks. 
Olen natuurilt rohkem individuaalala 
harrastaja.

MiHine on Teie eesmärk 
spordis?
On kolm tiitlit, mille väärtus on kõige- 
kõige... Kohal kaks-kolm on maailmameistri 
tiitel ja  maailmarekord ning esimesel kohal

mailto:7amm@ebs.ee
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muidugi otümpiavõit. Üks on käes, teisele 
olen ka väga ligidal ja  kolmanda saavutamise 
võimalus on järgmisel aasta tulemas.

Raske küsimus! Ühest küljest on mül palju 
kogemusi ja  läbielamisi, mida edasi anda. 
Kuid teiselt poolt, väga head sportlased ei 
ole üldjuhul väga head treenerid. Kui ma 
olen milleski väga tugev, siis ma ei oska 
täpselt seletada, kuidas ma seda nii hästi 
teen. Mittesportlasest treenerid on kindlasti 
osavamad, sest nad peavad kõike rohkem 
analüüsima. Keskpärane treener saaks minust 
aga küll.

Suuri muudatusi treeningus ei tule. 
2006/2007. aasta treeningmudel on selline, 
nagu olema peaks. Üritame sama rada käia 
kuid efektiivsemalt.

Viie aasta pärast peaksid läbi olema 
ka Londoni olümpiamängud. Loodan, 
et ühel-kahel neist olen olümpiavõidu 
saavutanud. Loodetavasti olen murdnud ka 
maailmarekordi, iseasi muidugi, kas see sel 
hetkel enam minu nimel on. Kõik sõltub ka 
tervisest, sest kui suuremaid vigastusi ei ole, 
siis võib kettaheidet harrastada suhteliselt 
kõrge eani, nii neljakümnenda eluaastani. 
Kõik sõltub ka motivatsioonist, sest ühel 
hetkel võib tekkida tahtmine midagi muud 
teha.

(Naerab). Päris nii ma ei tee, nagu Michael 
Jordan, kes saavutas korvpallis kõik ja  siis 
üritas oma lapsepõlve unistust, pesapalli, 
vallutada. Päris seda teed ma ei lähe.

Tänapäeva tippsport ei tähenda ainult 
seda, et teed hästi palju trenni. Väga palju 
on vaja oma peaga mõelda ja  analüüsida. 
Lühinägelikkus ja  vähene analüüsivõime ei 
vii kaugele.
Tuleb osata ka meediaga suhelda, sest edukas 
turundus tõstab sportlase väärtust turul.

s morn

Kõige huvitavamad olid kindlasti 
Tiina Tšatšua loengud, mis olid väga 
emotsionaalsed ja  huvitavad kuulata.
Mulle meeldivad loengud, kus õppejõud on 
särtsakad. Tiina Tšatšua loenguid ootasin 
alati.

Oli ikkagi nii, et kuna mül linnas päris oma 
kodu ei olnud -  elasin üürikorteris -  siis suur 
tahtmine siin olla ei olnud. Kuna vanematega 
on ka väga tugev side, siis igal võimalikul 
nädalavahetusel üritasin nende juurde maale 
sõita.

Seäl kõik puhkab ning on väga rahulik olla. 
Olen kisast-kärast täiesti eemal ja  seal pole 
ühtegi segajat. Magan, millal tahan, ja  pole 
ühtegi naabrit, kes kogu aeg üle aia vaataks.

Eks sportlase roll on ka rohkem noori spordi 
juurde meelitada ja näidata neile, mida kõike 
üks väiksest riigist pärit sportlane võib korda 
saata. Maailmameistri tiitel pole ainult üks 
unelm, sest kõike võib piisava pühendumise 
ja  soovi korral saavutada.
Üritan tõestada, et ka dopinguvabalt on 
võimalik saavutada suurepäraseid tulemusi -  
murda maailmarekordeid. Eks neid missioone 
ole veel mitmeid. Meie tubti maaitmameistrist ebsikas.

Lapsepõlve unistus: saada kõige 
kõrgema taseme sõjameheks 
Muusika: natuke igalt poolt. Aga üldiselt 
Eesti ja  pop-muusika.
Lemmiktoit: tüüpilise eestlase kombel 
meeldib Gerdile liha (kana- ja  sealiha). 
Muu puhul krimpsutab nina.

* 2007 Osakas 1. koht (68.94)
* 2006 Göteborgis 2. koht (68.03)
* 2005 Helsingis 2. koht (68.57)
* 2004 Ateenas 19. koht (60.05)
* 2003 Pariisis 25. koht (56.63)
* 2002 Münchenis 12. koht (55.14)

Gerd on erakordselt sümpaatne, tark ja 
tasakaalukas inimene. Hästi kohusetundlik 
ja  täpne. Kommunikatsioonialased 
teadmised olid tal küll juba kaua aega 
tagasi omandatud -  Eesti ühe parima 
spetsialisti Raul Rebase käe all.
Olenemata sellest oli ta igas loengus 
osalemas ja  tema praktilisi kogemusi oli 
meil kõigil huvitav kuulata ja kasulik 
meelde jätta.
Gerd on inimene, keda siiralt imetlen ja 
kellele väga-väga pöialt hoian ja  mitte 
ainult spordis...
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Two different schoois
Estonian Business School (EBS) and Georgia 
Perimeter CoHege (GPC) are two completely 
different educational institutions. While EBS 
educates students in Estonia, GPC does this 
in USA. EBS has around 1500 students; GPC 
has almost 20,000 of them. You might think 
that the American university is better, but it 
is not.

Bigger is NOT always better
K a a re / 7a /n m
/(aare/. famm@ebs.ee
Estonian Business Schoo! has 
severai advantages in front of its 
iarger competitor Georgia Perimeter 
Coüege. EBS has iikeabie and much 
more efficient schooi environment 
than GPC does.

When 1 graduated from high school in 2005, 
1 wanted to continue my studies aboard. I 
applied for a college in Atlanta, USA, where
I was accepted. As a result o f that, I spent 
two and a half years studying business in 
Georgia Perimeter College. Now, being a 
student in EBS, and ! can compare those two 
universities.

leading country in several fields, Am erica's 
own GPC is defeated by EBS in several 
ways. Despite the fact, that GPC has over 
thirteen times more students, the American 
school does not have such pleasant school 
environment as we are used to here in 
EBS. The strengths o f EBS lie in the strong 
education, business connections, and practical 
experiences, but also in personal approach. As 
a student, I enjoy more going to the university 
where 1 am being communicated personally, 
rather than to the one, such as GPC, where 1 
feel like a toy on an assembly line.

More educations!
EBS outruns GPC in another aspect as

well. With several practical lectures and 
interesting activities, EBS has managed to 
take its students much closer to the actual 
business world. Many students already own 
a firm, work in a company, or just participate 
in some organization. That allows the EBS 
students to learn something from each other 
in addition to what is heard in classes. The 
tendency in GPC was conflicting because 
most students were far from being familiar 
with the business world.

After two years in GPC, I can now find 
more strengths in EBS than 1 could have 
ever before. As 1 said before, bigger is NOT 
always better, at least when it comes to 
education.

Better schoo) environment
Even though the U.S. is considered as the

GPC looks like a small town with its streets, sideways, and, of course, a parking problem.

News from tnternational Relations Department
Estonian Business Schoo! re
accredited by CEEMAN! !nternationa! 
recognition of continuing 
improvement of EBS granted for 5 
further years.

tnternationa! events and 
visits:
* 25 September - Maureen Dugan and 
Michael Kaiser from USAID (U.S. Agency 
for International Development)
* 24-26 October - Sigrid Maasik, Sirii 
Ka!ep, Kadri Osuia and Siija Mägi wi!! 
attend the 4th !nternationa! ERASMUS 
week at Riga Internationa) Schoo) of 
Economics and Business Administration  
(R1SEBA), and 15th anniversary o f R1SEBA

Foreign facuity (Room 110):
* 24 O ctober-11 November - Visiting scholar 
Jeff Jarvis, from Monash University 
(Australia), - Tourism Management and 
Marketing
* 1-3 October - Georgijs Burakovs, from 
RISEBA (Latvia) - Logistics
* 9-12 October - Peter Hu!ten, Umeä School 
o f Business (Sweden), - Services Marketing
* 16-25t October - A)exander Creutzberg, 
Finland -, International Economics
* 30 October-8 November - Peter Smart, 
Robert Gordon University Aberdeen (UK)
- International Business
* 30 October-9 November - Do!f Tuinhout, 
Netherlands - Logistics

tnternationa! Conferences
* 27-29 September 2007-15th CEEMAN  
Annua! Conference Professor Madis 
Habakuk, Board Member o f  CEEMAN, 
participated

New tnternationa! Exchange 
Partner
* Reims M anagement School, France 

Come and talk to us in rooms 103 and 104!

mailto:famm@ebs.ee


MEELELAHUTUS JA SPORT

L/'/'sa K a / ig u s f
L/'/'sa. Kang^sf@ebs. ee
Aasta esimene suursündmus 
Weicome Party on oma jäije 
seiieks aastaks maha joonistanud. 
Emotsioone peo kohta jagub kuhjade 
viisi.

Sellet aastal Kuku klubis peetud Welcome 
Party kujunes väga /77ZM?go ürituseks. 
Korraldajatel endilgi oli kahju osa pidulisi 
ukse pealt ära saata, kuna ei olnud lihtsalt 
ruumi.

Ise saabusin üritusele viisaka hilinemisega 
ning minu üllatuseks oli plats siis veel 
täiesti tühi, siin-seal liikusid mõned üksikud 
ebsikad, kes 80ndate stiilis, kes mitte. Leian, 
et stiilipeol võiks siiski ju  stiili järgida, mis 
mõtet sel muidu üldse on? Mõned kümned 
minutid hiljem hakkas aga massiliselt rahvast 
saabuma ning klubi täitus ebsikatega nagu 
õllekann õllega. Tihedalt üksteise vastu olles 
jätkati meeleoluka muusika saatel tantsimist.

Et peost jääks hea mälestus, üritan alati 
lahkuda veidi pärast peo tipphetke, kuna 
siis on kõik veel ilus ning pärast on mõnus 
mälestus. Uskuge, siiamaani on! Uksel oli 
aga kahju vaadata inimesi, kes ootavad, et 
õnne neile naerataks ja  laseks nad ka sinna 
klubisse, kus kõik nii tihedalt nagu kilud

Pidu oli nii-nii hea.

karbis, kuid tegelikult pole see ju  kõige 
olulisem. Tähtis on, et oleks lõbus!

Siit ka väiksed õpetussõnad: osta pilet alati 
eelmüügist, kui tahad EBSis lahedatest 
üritustest osa saada.

K a a re / 7a/n/n
Kaare/. 7ämm@ebs.ee
Kadri Puri, Anna-Liisa Sutt, Oksana 
Bosjanok, Mari-Liis Graumann, Natalja ja  
Polina Brutuhhina -  nemad on kuus sportliku 
naist, kes esindavad EBSi 27. oktoobril 
Rakveres toimuval ülikoolidevahelisel 
võistlusel, mille võitja pääseb edasi 
universiaadile.

Kõik ebsikad ja  spordihuvilised on oodatud 
EBSi võrkpallivõistkonnale kaasa elama. 
Võistlus algab 27. oktoobril kell 9 Rakvere 
spordihallis (http://www.rakverespordikeskus. 
ee).

Viimsi VK Milstrand/EBS võrkpallivõistkond 
mängib veel Eesti meistrivõistlustel ja  Balti 
liigas, mille nad eelmisel aastal ka võitsid. 
Lisaks on Milstrand/EBS esimene Eesti 
naiskond, kes osaleb Euroliigas, mis on 
ühtlasi võistkonna suurim väljakutse sel 
hooajal.

Peeter Kross otsustas EBS/Milstrandi 
toetada eelkõige sellepärast, et võistkonnas 
mängib kuus EBSi üliõpilast. Ühtlasi usub 
ta võistkonda, sest eelmisel hooajal võitis 
peamiselt samadest mängijatest koosnev 
võistkond nii Eesti meistrivõistlused kui ka 
karikavõistlused. Kross lisab, et sellel hooajal 
on EBSi võrkpallinaiskonnal suur võimalus 
võita Eesti üliõpilaste meistrivõistlused 
võrkpallis ning nii murda senine TÜ

ja  Tallinna Ülikooli hegemoonia sellel 
spordialal.

Lisainfot Viimsi VK Milstrand/EBSi 
mängude kohta saab nende kodulehelt 
(www.zone.ee/vkmilstrand) või Ebsika 
kodulehekülje kalendrist.

Kohtumiseni 27. oktoobril kel! 9 Rakveres!

Võrkpalli neiud - Vasakult Natalja Bratuhhina, Oksana Bosjanok, Polina Bratuhhina, Anna-Liisa Sutt, Kadri 
Puri ja Mari-Liis Graumann.
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ÜL!ÕP!LASELU

Karjääri- ja Nõustamiskeskus 
soosib  ebsikate ja edukate 
äriinimeste koostööd

Algab
olümpiaad 
kinnisvara-
huvilistele
tudengitele
Mr? Reba/ie

reba/ie@ebs. ee

19. oktoobrist kuni 30. novembrini 
toimub koimas kinnisvaraoiümpiaad, 
miüe etapid toimuvad nii Eestis kui ka 
Lätis.

Otümpiaadil võivad osaleda kõik Eesti ja  Läti 
tudengid, kes on majandus-, kinnisvara-ja/ 
või arhitektuurivaldkonna bakalaureuse- või 
magistriõppe vähemalt kolmandal õppeaastal. 
Töökeeleks on inglise keel.

Kinnisvaraolümpiaadi kolmele parimale on 
kopsakad auhinnad. Võidumeeskond saab 
1500 eurot, teise koha auhind on 1000 eurot 
ning kolmanda koha eest 750 eurot. Lisaks 
annetatakse võidumeeskonna kodukoolile 
1000 eurot.

Lisaks Metro Capital Managementi 
autasudele paneb Estonian Business School 
omalt poolt välja stipendiumid. Ebsikad, kes 
saavutasid olümpiaadil vähemalt esimese 
kuni kolmanda koha, saavad kevadsemestril 
bakalaureuse- või magistriõppe tavapaketi 
õppemaksust 100% õppemaksusoodustust.

Kinnisvaraolümpiaadi korraldab Metro 
Capital Management. Olümpiaadi eesmärk on 
pakkuda tudengitele võimalust panna ennast 
proovile päris kinnisvaraarendusprojektis. 
Lisaks avaneb võimalus tasuta osaleda 
arhitektuuri- ning kinnisvaraalastel 
seminaridel, soetada palju uusi kontakte ning 
mis peamine, saada rikkamaks järjekordse 
kogemuse poolest.

Konkursil osalemise avaldus tuleb esitada 
hiljemalt 15. oktoobril. Lisainformatsiooni 
leiate Metro Capital Managemendi kodulehelt 
http://www.metrocapital.eu.

Sandra Goud/n
Sandra. GoL/d/'/i@ ebs.ee

Karjääri-ja Nõustamiskeskus (KNK) täidab 
tudengite ja  tööturu ühenduslüli rolli juba 
üheksandat aastat. Oma loomisest saadik on 
KNK eesmärk olnud tugevdada sidemeid 
ülikooli ning kohalike ja  rahvusvaheliste 
organisatsioonide vahel, tuues välja poolte 
ühishuvid ning luues seeläbi tudengkonnale 
uusi võimalusi oma tuleviku paremaks 
kindlustamiseks.
Enamiku tudengite jaoks on 
katjääriküsimused erilise tähtsusega -  kuhu, 
kellena, milleks ja  kuidas? Õiget valikut teha 
on raske ja  tihtipeale tuleb ennast erinevates 
ärivaldkondades proovida, enne kui leiad 
südamelähedase tegevuse.
Selleks, et Sina, kallis ebsikas, leiaksid 
oma elus õige raja, tegeleb KNK meeskond 
alates sellest sügissemestrist uue programmi 
väljatöötamisega. Nimelt saad juba varsti 
võimaluse tutvuda eelpraktika abil just 
Sulle huvipakkuvate Annadega. Kahjuks 
juhtub tihti olukordi, kus tudengid ei jää 
rahule suvel läbitud praktikaga. Leiame, 
et KNK missiooni osa võiks olla just see 
probleem lahendada. Lühikese tutvumise 
järel Sinu välja valitud firmadega ja  nende 
juhtkondadega peaksid saama juba selge 
ettekujutuse, mis ettevõttega soovid ennast 
siduda praktika ajaks ning edaspidiseks tööks. 
Täpsem artikkel programmi kohta ilmub 
järgmises Tudengilehes.

Tänapäeval tõuseb noorte seas ettevõtlikkus 
järjest ning seetõttu näeme vajadust tuua 
KNK tegevuskavasse veel mõningaid 
muudatusi. Kuna eelmisel semestril toimunud 
uus KNK üritus Blind Date (ärimeeste ja 
tippjuhtidega) ei jätnud ükskõikseks ühtegi 
külalist ega meediakanalit, siis hakkame välja 
töötama järgm ise ürituse kontseptsiooni. 
Leiame, et taoliste ürituste kaudu on 
äritudengid kõige lihtsam tippjuhtidega ja 
suuromanikega kokku viia, andes noortele 
võimaluse õppida edukatelt tegijatelt ning 
neile silma jääda.
KNK jätkab aktiivselt eri konverentsidele/ 
seminaridele ja  koolitustele kohtade

vahendamisega. Peagi ilmub www.ebsikas. 
ee portaali uuendatud KNK kodulehe 
versioon (http://career.ebs.ee asemel), mille 
kaudu saad tasuta registreerida konverentsile 
või koolitusele ning leiad muudki KNKd 
puudutavat informatsiooni. KNK vahendab 
pidevalt Äripäeva, Tallinna Konverentside, 
Päm u Konverentside ning LHV korraldatud 
üritustele piiratud koguses tasuta kohti.
Kui oled kiire registreerija, siis hetkel on Sul 
võimalus võtta tasuta osa LHV seminaridest. 
Sügissemestrist on KNK meeskond kaasanud 
uusi töötajaid ning seetõttu võib lähitulevikus 
oodata ka teisi muudatusi.
K aqääri-ja  Nõustamiskeskus on kõigi jaoks 
avatud! Oma küsimustega võid alati pöörduda 
meie töötajate poole, meie kontaktid leiad 
portaalist www.ebsikas.ee.

LHV alustas
Investeerimis-
kooliga
7r/7/i ^ e b a / ie
f/wi. reõane@ebs. ee

Käesolevast sügisest aiates 
koondas LHV oma seminarid 
kokku investeerimiskooiiks. Kõigi! 
seminaride! osa!enud saavad Teadüku 
!nvestoridip!omi.

Investeerimiskooli raames jagatakse 
investoriharidust nii algajatele kui ka 
edasijõudnutele. Sügishooajal keskendutakse 
algajatele, kevadhooajal juba edasijõudnutele.

Seminarid toimuvad Radisson SAS 
Konverentsikeskuses. Ühe seminari hind on 
ette makstes 150 krooni, kohapeal tasudes 
200 krooni. Kokku on seminare kuus. Täpse 
seminarikava leiate aadressil www.lhv. 
ee/kool.

LHV on investeerimisteadmisi jaganud alates 
2001. aastast.

http://www.metrocapital.eu
mailto:i@ebs.ee
http://www.ebsikas
http://career.ebs.ee
http://www.ebsikas.ee
http://www.lhv
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Peot oti koha) isegi neiu Stiit aastast 1980. Peot oti nii tudengeid, vitisttasi, aga ka õppejõudusid.

Meid oti tõesti palju.

Tõetised diskotatad. Väsinud, aga õnnetikud.



Lae SimpeMe korraga 
vähemait 150 krooni ja räägid pärast 
kõne esimest minutit 
kogu EMT võrgus tasuta!
Täpsed tingimused: 
www.simpet.ee

http://www.simpet.ee

